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Θέμα: Χωρίς στήριξη οι Λάκωνες καλλιεργητές εσπεριδοειδών  
 
Παρα  τις πολλέ ς Ερωτή σέις που έ χουν κατατέθέι  στο πλαι σιο του 

Κοινοβουλέυτικου  Ελέ γχου σχέτικα  μέ τα προβλή ματα που αντιμέτωπι ζουν οι 

καλλιέργήτέ ς έσπέριδοέιδω ν στή χω ρα μας, το αρμο διο Υπουργέι ο φαι νέται να 

βρι σκέται διαρκω ς στήν «έπέξέργασι α μέ τρων για τήν βέλτι ωσή και τήν ένι σχυσή 

των αγροτω ν», χωρι ς ο μως να δι νέι ουσιαστική  λυ σή και απα ντήσή στο 

προ βλήμα.  

Οι καλλιέργήτέ ς έσπέριδοέιδω ν ποικιλι ας Βαλέ ντσια (Valencia) στή Λακωνι α, 

βρι σκονται αντιμέ τωποι τή φέτινή  πέρι οδο αφένο ς μέ τον σκλήρο  ανταγωνισμο  

των αμφιλέγο μένων έισαγωγω ν απο  χω ρές τής Μέσογέι ου και, κυρι ως, απο  τήν 

Αι γυπτο, αφέτέ ρου μέ μι α καθήλωμέ νή αγορα  που δέν φαι νέται να μπορέι  να 

απορροφή σέι ου τέ τήν έγχω ρια παραγωγή .  

Οι Λα κωνές αγρο τές βρι σκονται κυριολέκτικα  σέ απο γνωσή καθω ς συνέχι ζουν να 

πιέ ζονται απο  το υψήλο  κο στος παραγωγή ς και διαβι ωσής, τήν ι δια στιγμή  που 

παρατήρου ν το μέιωμέ νο έ ως ανυ παρκτο ένδιαφέ ρον για έξαγωγέ ς.  

Συγκέκριμέ να και συ μφωνα μέ τα στοιχέι α του ΥπΑΑΤ, καταγρα φέται μέιωμέ νή 

ροή  έξαγωγή ς έλλήνικω ν πορτοκαλιω ν, οι οποι ές ανέ ρχονται σέ 257.920 το νους 

(έ ναντι 302.406 το νων πέ ρσι) μέιωμέ νές κατα  -15% και μανταρινιω ν σέ 135.549 

το νους (έ ναντι 154.232 το νων τήν πέρι οδο 2022/23) μέιωμέ νές κατα  -12,1%. 

Τήν ι δια στιγμή  τα αιγυπτιακα  πορτοκα λια έ χουν κατακλυ σέι τις καταναλωτικέ ς 

αγορέ ς ακο μή και τις βαλκανικέ ς στή δέ χω ρα μας, απο  τήν αρχή  του χρο νου, 

έ χουν έισαχθέι  1.450 πέρι που το νοι, έκ των οποι ων οι 1.350 απο  Αι γυπτο 

(ποικιλι ας Βαλέ ντσια). 
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Επιπλέ ον, φαι νέται ο τι οι έισαγωγέ ς πορτοκαλιω ν απο  τήν Αι γυπτο δέν έι ναι καν 

προς ο φέλος του καταναλωτή , αφου  συ μφωνα μέ τα στοιχέι α τής ΕΛΣΤΑΤ, ή τιμή  

έισαγωγή ς τους, το πρω το δι μήνο του 2024, ή ταν 0,51 έυρω /κιλο ., ένω  το 

πορτοκα λι τής Λακωνι ας πωλέι ται στα 0,18 μέ 0,20 έυρω /κιλο , τιμή  δήλαδή  

πλέ ον τής υποδιπλα σιας. 

Δεδομένου ότι οι μέγα λές ποσο τήτές απο  τα αιγυπτιακα  πορτοκα λια που 

διοχέτέυ ονται στήν έλλήνική  αγορα  έ χουν σαν αποτέ λέσμα να υπα ρχέι αυ ξήσή 

τής προσφορα ς και κατα  συνέ πέια πι έσή προς τα κα τω των τιμω ν των Ελλή νων 

παραγωγω ν μέ α μέσές αρνήτικέ ς συνέ πέιές στο έισο δήμα  τους. 

Δεδομένου ότι μέ χρι σή μέρα δέν έ χουν υπα ρξέι απο  το ΥπΑΑΤ καμπα νιές 

προω θήσής στο έξωτέρικο  για το έλλήνικο  πορτοκα λι. 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Μέ ποιο τρο πο σχέδια ζέτέ να ένισχυ σέτέ τους Έλλήνές καλλιέργήτέ ς 

έσπέριδοέιδω ν προκέιμέ νου να μπορου ν να αντιμέτωπι σουν 

αποτέλέσματικα  τις προκλή σέις που αντιμέτωπι ζουν; 

2. Σκοπέυ έτέ να υποστήρι ξέτέ έ μπρακτα τους Λα κωνές  καλλιέργήτέ ς 

έσπέριδοέιδω ν που βλέ πουν το διαθέ σιμο έισο δήμα  τους να μέιω νέται 

διαρκω ς; 

3.  Υπα ρχέι σχέδιασμο ς για καμπα νιές προω θήσής στο έξωτέρικο  του 

Ελλήνικου  Πορτοκαλιου ; 

 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

Παναγιώτα (Νάγια) Γρηγοράκου 

 




